

Bydgoszcz, 17 lutego 2025 r.

Informacja prasowa

Od marca emerytury i renty wzrosną o 5,5 proc.

Świadczenia emerytalno-rentowe wypłacane przez ZUS są co roku waloryzowane w marcu. W tym roku waloryzacja będzie miała wyłącznie formę procentową, a wskaźnik waloryzacji wyniesie 105,5 proc.

Po waloryzacji minimalna emerytura, renta rodzinna, renta z tytułu całkowitej niezdolności do pracy i renta socjalna będą wynosiły 1 878,91 zł.

Od 1 marca ZUS z urzędu waloryzować będzie świadczenia emerytalno-rentowe oraz dodatki do tych świadczeń. Proces ten polega na pomnożeniu kwoty świadczenia brutto, przysługującej na koniec lutego danego roku, przez wskaźnik waloryzacji. Wskaźnik ten oblicza się na podstawie średniorocznego wskaźnika cen towarów i usług konsumpcyjnych z poprzedniego roku kalendarzowego, powiększonego o co najmniej 20 proc. realnego wzrostu przeciętnego wynagrodzenia w tym samym okresie - informuje Krystyna Michałek, regionalna rzeczniczka prasowa ZUS w województwie kujawsko-pomorskim.

Na przykład świadczenie wypłacane w lutym 2025 roku w wysokości 3000 zł brutto zostanie pomnożone przez wskaźnik, który w tym roku wyniesie 105,5 proc. W rezultacie w marcu kwota ta wzrośnie o 165 zł brutto, osiągając łącznie 3165 zł brutto – dodaje rzeczniczka.

Minimalna emerytura i renta w górę

Po waloryzacji kwoty najniższej emerytury, renty rodzinnej, renty socjalnej oraz renty z tytułu całkowitej niezdolności do pracy wzrosną o 97,95 zł, osiągając kwotę **1878,91 zł brutto**. Z kolei najniższa renta z tytułu częściowej niezdolności do pracy od marca wzrośnie o 73,46 zł i wyniesie **1409,18 zł brutto**. Również świadczenie przedemerytalne ulegnie podwyżce – wzrośnie o 98,71 zł, osiągając kwotę **1893,41 zł brutto**.

Wzrosną też dodatki do świadczeń

Waloryzacji podlegają nie tylko świadczenia długoterminowe, takie jak emerytury, renty z tytułu niezdolności do pracy, renty rodzinne, socjalne oraz nauczycielskie świadczenia kompensacyjne, ale także dodatki do tych świadczeń. Najpopularniejszy z nich, dodatek pielęgnacyjny, osiągnie wartość **348,22 zł**. Dodatek dla sieroty zupełnej wzrośnie do **654,48 zł**, natomiast dodatek za tajne nauczanie wyniesie **348,22 zł**. Ponadto dodatek pielęgnacyjny dla inwalidy wojennego uznanego za całkowicie niezdolnego do pracy i samodzielnej egzystencji wzrośnie do **522,34 zł**, a ryczałt energetyczny do **312,71 zł**.

Od 1 marca próg uprawniający do świadczenia uzupełniającego dla osób niezdolnych do samodzielnej egzystencji wzrośnie o 133,06 zł, osiągając kwotę **2552,39 zł brutto**.

Waloryzacja zawsze bez wniosku, ale z decyzją

Świadczenia emerytalno-rentowe są waloryzowane z urzędu, co oznacza, że nie ma potrzeby składania wniosku w tej sprawie. Każdy emeryt i rencista pobierający świadczenie na dzień 28 lutego br. otrzyma z ZUS-u decyzję o nowej wysokości swojego świadczenia. W dokumencie tym znajdzie się wysokość emerytury brutto na ostatni dzień lutego, wskaźnik waloryzacyjny oraz emerytura brutto

obliczona po waloryzacji. Dla emerytów i rencistów pobierających dodatek pielęgnacyjny, decyzja ta zawierać będzie także informacje o wysokości tego dodatku.

W tegorocznej waloryzacji uwzględnione zostaną wszystkie świadczenia emerytalno-rentowe, do których prawo powstanie do końca lutego 2025 roku. W przypadku, gdy wypłata świadczenia była zawieszona (na przykład z powodu osiągnięcia przychodu przekraczającego 130 proc. przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia), waloryzacja będzie możliwa dopiero po wznowieniu wypłaty świadczenia.

Krystyna Michałek
regionalna rzeczniczka prasowa ZUS
w województwie kujawsko-pomorskim